
„To, čo sa teraz deje v Donbase, je genocída.“
Putin sa vyjadril k možnosti uznania DĽR a
LĽR. „To bude katastrofa,“ odpovedal mu
Scholz
- CZ24 News | 16. února 2022

RUSKO: Ruský prezident Vladimir Putin povedal, že Rusko nemôže zatvárať oči pred tým,
ako voľne si USA a NATO vysvetľujú zásady nedeliteľnosti bezpečnosti. Uviedol to po
stretnutí s nemeckým kancelárom Olafom Scholzom

Putin povedal, že Rusko nechce vojnu, a preto predložilo svoje návrhy na bezpečnostné záruky.

Odstrašovanie Ruska prostredníctvom sily označil za hrozbu pre národnú bezpečnosť.

„Odstrašovanie Ruska silou považujeme za priamu a bezprostrednú hrozbu pre
národnú bezpečnosť, čo majú právne dohody založené na návrhoch, ktoré sme
predložili, odstrániť,“ povedal Putin.

Keď hovoril o hrozbe vojny v Európe, ruský prezident pripomenul, že NATO už jednu rozpútalo, a to
proti Belehradu.

„Pokiaľ ide o vojnu v Európe: spolkový kancelár práve povedal, že ľudia jeho
generácie, a ja patrím k tejto generácii, si ťažko vedia predstaviť vojnu v Európe.
Zaznelo to v súvislosti so situáciou na Ukrajine. Vy a ja sme však boli svedkami
vojny v Európe, ktorú rozpútal blok NATO proti Juhoslávii. Veľká vojenská
operácia s bombardovaním jedného z európskych hlavných miest, Belehradu.
Stalo sa. Bez súhlasu Bezpečnostnej rady OSN. Je to veľmi zlý príklad, ale stalo
sa to,“ povedal Putin po stretnutí s nemeckým kancelárom.

Putin sa dotkol aj reakcií USA a NATO na bezpečnostné záruky. Poznamenal, že existujú momenty, o
ktorých je Rusko pripravené rokovať, medzi nimi Ruská rada pre medzinárodné záležitosti a vojenská
transparentnosť.

 

„Opakujem, odpovede, ktoré sme dostali od Spojených štátov a iných členov NATO na návrhy
bezpečnostných záruk, podľa nás nezhŕňajú tri kľúčové ruské požiadavky… avšak nachádza sa v nich
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niekoľko úvah, o ktorých sme pripravení nielen rokovať, ale v skutočnosti sme ich v predošlých
rokoch našim partnerom už ponúkali,“ uviedol Putin. Zároveň upresnil, že ide o otázky spojené s
európskou bezpečnosťou a niektorých zbraňových systémov. „Máme na mysli rakety stredného a
kratšieho doletu a vojenskú transparentnosť,“ uviedol ruský prezident.

Putin označil situáciu v Donbase za genocídu:

„Dovoľte mi dodať, že to, čo sa deje v Donbase, je genocída,“ povedal Putin.

Ruský prezident sa vyjadril aj k návrhu Štátnej dumy na uznanie DĽR a LĽR. Uviedol, že urobí všetko
pre vyriešenie problémov v Donbase.

„Budeme, a ja budem vychádzať z toho, že musíme urobiť všetko pre vyriešenie
problémov Donbasu, ale urobiť to tak, ako povedal pán kancelár, predovšetkým
vychádzať z nie úplne realizovaných možností Minských dohôd,“ povedal Putin.

Putin ďalej dodal, že Rusi podporujú obyvateľov Donbasu.

„Poslanci, ako v každej krajine, aj v Rusku sa orientujú na spoločenskú mienku,
na názory svojich voličov, dobre to cítia. A to je úplne zrejmé: v našej krajine
absolútna väčšina ľudí sympatizuje s obyvateľmi Donbasu, podporuje ich a dúfa,
že sa tamojšia situácia výrazne zmení k lepšiemu,“ povedal ďalej Putin.

Na návrh uznať DĽR a LĽR reagoval aj nemecký kancelár Scholz. Podľa neho to bude politická
katastrofa a porušenie dohôd z Minska. Scholz ďalej uviedol, že prípadné uznanie DĽR a LĽR
Ruskom by mohlo narušiť proces rokovaní.



Na snímke nemecký kancelár Olaf Scholz

„Ak parlament prijme to, čo bolo navrhnuté, a stane sa to realitou, potom to bude
porušenie minských dohôd a bude to znamenať, že proces bude prerušený, bude to
politická katastrofa,“ povedal Scholz po stretnutí s Putinom.

Nemecký kancelár povedal, že súhlasí s tým, že „diplomatické možnosti nie sú ani zďaleka
vyčerpané“, pričom privítal utorkové vyhlásenie Ruska o tom, že niektoré jeho jednotky sa sťahujú z
oblastí, ktoré sa nachádzajú v blízkosti ukrajinských hraníc.

„Je to v každom prípade dobrý znak. Dúfame, že ich bude nasledovať viac,“ uviedol Scholz s tým, že
Rusko je dôležitým článkom pri udržiavaní bezpečnosti v Európe.

„Pre Európanov je jasné, že trvácna bezpečnosť… môže byť dosiahnutá iba s Ruskom,“ vyhlásil
Scholz.

Podľa Scholza sa tiež NATO v súčasnosti neplánuje rozširovať, a preto by sa touto témou teraz
súčasné vlády nemali zaoberať.

„Rozširovanie sa neplánuje, nerokuje sa o ňom, nie je na programe. Touto témou sa nemusíme
zoberať, pokiaľ budeme na našich postoch,“ uviedol Scholz na spoločnej tlačovej konferencii s
Putinom.
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